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Av herrar Nilsson i Svalöv och Magnusson i Borås, i anledning av 
Kungl. Maj.ts proposition nr 162, med förslag till 
förordning om allmän varuskatt, m. m.

Kommittén har konstaterat, att en ökad användning av punktskatter av 
många skäl måste avvisas men att punktskatter i viss begränsning kan 
användas som ett komplement till allmän indirekt beskattning. Därvid har 
kommittén i första hand tänkt på sådana varor som sprit, tobak, motorfor
don och motorbränslen. Samtidigt har kommittén uttalat, att vid införande 
av en allmän indirekt beskattning nuvarande punktskattesystem bör om
prövas. Beträffande vissa varor har kommittén t. o. m. förutsatt, att den 
särskilda beskattningen skall upphävas.

Beskattningsområdet för nu utgående punktskatter är godtyckligt, och 
skatterna medför en icke önskvärd effekt på konsumtion och produktion. 
Vissa varor är för närvarande så hårt belastade, att varuskatten kan för
väntas få den effekten att avsättningsmöjligheterna ytterligare begränsas. 
Härigenom kommer de tillverkande företagen i ett försämrat läge, vilket 
också får verkningar i sysselsättningshänseende. Till det anförda må en
dast fogas den synpunkten, att punktskatterna och varuskatten försvårar 
de mindre köpkraftigas möjligheter att förvärva de av sådana skatter 
starkt fördyrade varorna. Detta sker på ett irrationellt sätt och innebär 
en icke önskvärd inskränkning av konsumtionsvalet.

Här antydda synpunkter har kommit till uttryck jämväl vid remissbe
handlingen av kommitténs betänkande.

Finansministern har förklarat sig, utan att lämna någon ingående redo
visning för verkningarna av varuskatten på redan punktbeskattade varor, 
icke vara beredd att förorda ens några tekniska förändringar i vårt nuva
rande system av punktskatter. De nu beskattade varornas bärkraft har 
icke analyserats, och riksdagen kan vid ett införande av den allmänna va
ruskatten icke bedöma effekten av dessa dubbla skatter. Enligt vår me
ning föreligger en allvarlig risk för att vissa varor icke kan bära den öka
de belastningen. Taxeringsorganisatoriskt är det föreslagna systemet med 
dubbla skatter, vilka administreras av olika myndigheter, högst otillfreds
ställande. Onödigt besvär åsamkas tillverkare och detaljister genom en så
dan ordning.

Eftersom kommittén och remissinstanserna i stort sett varit eniga om 
att jämkningar måste ske i nuvarande punktskattesystem, därest en all
män varuskatt införes, anser vi, att en utredning bör igångsättas för att 
klargöra verkningarna av den dubbla beskattningen. Utredningsuppdraget
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bör innefatta åliggande att utarbeta förslag till justeringar som visar sig 
nödvändiga.

Under åberopande av vad vi sålunda anfört hemställer vi,
att riksdagen måtte, därest den allmänna varuskatten in

föres, besluta att i skrivelse till Kungl. Maj :t begära ut
redning om därav föranledda erforderliga jämkningar 
i nuvarande punktskattesystem.

Stockholm den 6 november 1959

Eric Nilsson Tage Magnusson
i Svalöv i Borås


